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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 1 
Närvarande  

Beslut  
Närvaro tas och fastställs i enlighet med sida 1 av protokollet. 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 2 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Äldrenämnden utser vice ordförande Nike Örbrink (KD) att justera 
protokollet jämte ordförande Robert Mjörnberg (V) 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 3 
Anmälan av äldrenämndens protokoll 2022-12-20  
ALD 2022/12 
 

Beslut  
Äldrenämndens lägger protokollet till handlingarna 
 

Sammanfattning av ärendet  
Äldrenämndens protokoll från 2022-12-20 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2022/12-21 Äldrenämndens protokoll 2022-12-20 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 4 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning  

Beslut  
Äldrenämnden fastställer föredragningslistan med den förändringen 
att ärende 9 utgår 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 5 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare  
Inga skrivelser har inkommit. 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 6 
Äldredirektörens information/presentation  
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 7 
Verksamhetsplan 2023 för äldreförvaltningen  
ALD 2022/320 
 

Beslut  
Äldrenämnden fastställer verksamhetsplan och budget 
2023 inklusive bilagor och överlämnar den till kommunstyrelsen. 
  
Äldrenämnden ansöker om medel för en särskild 
kompetensutvecklingsinsats (KUS) enligt bilaga 6 av en summa om 
0,3 mnkr. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
  
Liliane Åkerlund (SD) deltar inte i beslutet 
  

Reservationer 
Nike Örbrink (KD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för förslaget från Kristdemokraterna. 
Hugo Laigar (M) och Anette Hellström (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för förslaget från Moderaterna 
Rasmus Jonlund (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för förslaget från Liberalerna 
Thomas Wihlman (C) reserverar sig mot nämndens beslut till 
förmån för förslaget från Centerpartiet 
  

Särskilt uttalande 
Nike Örbrink (KD), Hugo Laigar (M), Annette Hellström (M), 
Rasmus Jonlund (L) och Thomas Wihlman (C) lämnar ett 
gemensamt särskilt uttalande från Kristdemokraterna, Moderaterna, 
Liberalerna och Centerpartiet. 
Liliane Åkerlund (SD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Sverigedemokraterna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
Nike Örbrink (KD) föreslår att nämnden beslutar enligt förslaget 
från Kristdemokraterna. 
Hugo Laigar (M) och Anette Hellström (M) föreslår att nämnden 
beslutar enligt förslaget från Moderaterna. 
Rasmus Jonlund (L) föreslår att nämnden beslutar enligt förslaget 
från Liberalerna. 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

Thomas Wihlman (C) föreslår att nämnden beslutar enligt förslaget 
från Centerpartiet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2022/320-2 Tjänsteutlåtande Verksamhetsplan för 
äldrenämnden 2023 

 ALD 2022/320-2.1 07. Bilaga 1 - ÄN VP 2023 
 ALD 2022/320-2.2 07. Bilaga 2 - Plan för upphandling 2023 
 ALD 2022/320-2.3 07. Bilaga 3 - System för intern kontroll 

2023 
 ALD 2022/320-2.4 07. Bilaga 4 - Väsentlighets- och 

riskanalys samt internkontrollplan 
 ALD 2022/320-2.5 07. Bilaga 5 - 

Kompetensförsörjningsplan 2023  
 ALD 2022/320-2.6 07. Bilaga 6 - Ansökan KUS 
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Äldrenämnden 31 januari 2023 
 
Ärende 7 
 
Verksamhetsplan 2023 för 
Äldrenämnden 
 
Dnr: ALD 2022/320 
 
Nike Örbrink (KD) 

 
Förslag till beslut 
 

1. att avslå förvaltningens förslag till beslut med hänvisning till Kristdemokraternas 
budgetförslag för 2023 

2. Därutöver anföra 
 
Kristdemokraterna ansvarade för äldreomsorgen under den föregående mandatperioden. Det 
var en utmanande tid som i hög utsträckning kom att domineras av coronapandemin. Trots 
detta påbörjades ett omfattande reformarbete som nu vänsterstyret på det stora hela fortsätter. 
Det märks inte minst på att ordet fortsätter, med böjningar, förekommer ett 70-tal gånger i 
verksamhetsplanen. Därför är också Kristdemokraterna på det stora hela positiva till 
föreliggande verksamhetsplan, för det mesta av den har kommit från oss. 
 
Samtidigt finns det inslag som tydligt visar att Vänsterpartiet nu har tagit över. Det märks på 
att fördelningen 50/50 kommunalt/privat har blivit 60/40 för vård- och omsorgsboenden och 
detta i ett läge med en växande kommunal skuldsättning, stora investeringsbehov och stigande 
räntor. Inte nog med att vänsterstyret inskränker människors valfrihet. De undergräver också 
Stockholms soliditet och skickar notan för kalaset till nästa generation. Vi vill därför behålla 
den fördelning som rådde under den förra mandatperioden. 
 
Inte heller hemtjänsten går fri från majoritetens klåfingrighet. Vi införde närhetsprincipen 
inom icke-valet i hemtjänsten. Det fungerade mycket väl och har inte föranlett några skäl till 
ändring. Det tyckte dock inte majoriteten, utan gör nu kommunens hemtjänst till icke-
valsalternativ. Vi ser ingen anledning att på rent ideologisk grund ändra på ett fungerande 
system, utan anser att icke-valsalternativet ska fortsätta att vara utifrån närhetsprincipen. 
Tillsammans med den historiskt låga ökning av hemtjänstpengen som beslutades i budget 
sänder det en tydlig signal att privata utförare inom hemtjänsten inte längre är välkomna. 
Kristdemokraterna vill i stället fortsätta bejaka den valfrihet som finns och höjde 
hemtjänstpengen dubbelt så mycket som majoriteten. 
 
Slutligen kan vi notera att vänsterstyret säger sig vilja satsa mer på chefer inom 
äldreomsorgen genom att göra en översyn av äldreomsorgens organisation. Men man gör 
detta utan att finansiera utbildning och löner av chefer. För ska förändring kunna ske under 
mandatperioden behöver resurser till nu. Därför avsatte Kristdemokraterna i sin 

Sida 10 (45)



budgetreservation 30 miljoner kronor för att stadsdelarna redan nu ska kunna ta konkreta steg 
i riktning mot 25-30 medarbetare per chef.  
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Äldrenämnden 31 januari 2023 
 
Ärende 7 
 
Verksamhetsplan 2023 för 
Äldrenämnden 
 
Dnr: ALD 2022/320 
 
Hugo Laigar m.fl. (M) 

 
 
Förslag till beslut 
 

1. att avslå förvaltningens förslag till beslut med hänvisning till Moderaternas 
budgetförslag för 2023 
 

2. därutöver anföra 
 
Våra partier – Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna – har varit med 
och styrt Stockholm framgångsrikt i tolv av de senaste 16 åren. Vår vision för Stockholm är 
en modern, öppen, trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor. Servicen till stockholmarna är utgångspunkten i stadens 
verksamheter. Målsättningen är att Stockholm ska vara en stad som det är lätt att leva i 
oavsett ålder. Vi vill bygga en stad där människor med olika bakgrund och livssituation möts i 
gemenskap. Tillit skapar trygghet, vilket ska vara vägledande för ett Stockholm man kan bo i 
hela livet. 
 
Stockholm ska ha en tillgänglig äldreomsorg med hög kvalitet som präglas av respekt för den 
enskildes behov och önskemål i såväl lugna som pressade tider. Äldreomsorgen ska ha den 
äldres individuella behov i fokus samt präglas av kontinuitet och hög kvalitet i alla insatser. 
Äldreomsorgen ska främja en hög livskvalitet för den enskilde, oavsett hälsotillstånd och 
ålder. Det är viktigt att äldreomsorgen erbjuder valfrihet inom såväl hemtjänst som 
dagverksamhet och boende.  
 
Ett strukturerat och långsiktigt utvecklingsarbete ska bedrivas i hela staden som ger 
verksamheten ett tydligt uppdrag och innehåll och säkerställer tillgången till god hälso- och 
sjukvård och medicinsk kompetens. Det strategiska utvecklingsarbetet tar sikte på 
ändamålsenlig styrning och organisation, personal med rätt kompetens och bra 
arbetsförhållanden, att säkerställa grunduppdraget och en värdig omsorg med hög kvalitet.  
 
På sikt står Stockholm inför en demografisk utmaning när antalet äldre i staden ökar kraftigt. 
För att klara den demografiska utvecklingen krävs en samverkan och långsiktig samplanering 
mellan stadens olika delar. Vi uppmuntrar även fristående aktörer att vara med och bygga fler 
äldreboenden för att kunna erbjuda hög kvalitet vad gäller innehåll och serviceutbud. 
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Äldrenämnden har en central roll i detta arbete och ska verka för att utveckla stadens 
äldreomsorg samt stärka medarbetarnas yrkesroll. 
 
Vi noterar att styrande majoritet ser äldre men inte omsorg.  
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Äldrenämnden 31 januari 2023 
  

Ärende 7 
  

Verksamhetsplan 2023 för Äldrenämnden 
 

Dnr: ALD 2022/320 
 

Rasmus Jonlund (L) 
 
 

Förslag till beslut 
 
1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut med hänvisning till Liberalernas 
budgetreservation för 2023. 
2. Att utöver det anföra. 
 
Alla har rätt till en bra ålderdom. Fram till år 2040 förväntas antalet personer över 80 år i 
Stockholm fördubblas. Det ställer växande krav på äldreomsorgen. 
 
I Liberalernas Stockholm är vi individer hela livet. Även när vi behöver stöd och hjälp från 
andra har vi rätt till respekt för våra behov, våra livsval och våra intressen. Liberalerna har i 
kommunfullmäktige reserverat oss till förmån för vårt eget förslag till budget och hade 
naturligtvis önskat att denna var utgångspunkten för äldrenämndens verksamhetsplan. 
 
Stockholm ska ha en tillgänglig äldreomsorg med hög kvalitet som präglas av respekt för den 
enskildes behov och önskemål. Äldreomsorgen ska ha den äldres individuella behov och 
önskemål i fokus samt präglas av kontinuitet och hög kvalitet i alla insatser. Äldreomsorgen 
ska främja en hög livskvalitet för den enskilde, oavsett hälsotillstånd och ålder. 
 
Kompetensutveckling och trygga anpassade boenden 
 
Strategisk kompetensförsörjning ska prioriteras inom äldreomsorgen. Det är angeläget att 
staden arbetar systematiskt med såväl kompetensutveckling av befintliga medarbetare och 
rekrytering av nya medarbetare för att möta kommande behov av en mer kvalificerad vård och 
omsorg. Stadens chefer ska ges bra förutsättningar för ledarskap i äldreomsorgen. För att 
kunna möta och hjälpa dem som behöver stöd från stadens äldreomsorg måste chefer och 
medarbetare fortsätta utveckla sina kunskaper samt ges en bra och hållbar arbetsmiljö och 
goda förutsättningar att utföra sitt arbete. Kompetenshöjande insatser för medarbetarna ska 
därför prioriteras. Alla äldre ska få en god, nära och samordnad vård som stärker hälsan och 
individuella behov och förutsättningar ska beaktas. 
 
Fler fasta anställningar och större möjligheter till kompetensutveckling krävs inom 
äldreomsorgen och den medicinska kompetensen måste öka. Liberalerna var drivande när 
riksdagen beslutade om att införa en fast omsorgskontakt inom äldreomsorgen, och det är 
viktigt att den reformen leder till att äldre får den trygghet, kontinuitet och personkännedom 
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som krävs i omsorgen. Vidare måste de anhörigas situation särskilt uppmärksammas och 
ambitionerna höjas i enlighet med det program för anhörigstöd inom socialtjänst och 
äldreomsorg som infördes under Liberalernas tid vid makten i den grönblå majoriteten. 
 
Liberalerna har länge drivit frågan om äldres rätt till ett tryggt och anpassat boende, dels som 
en grundläggande trygghetsfråga inför åldrandet, och dels som en hälsofrämjande åtgärd som 
på sikt gynnar samhället som helhet. Under den gångna mandatperioden såg vi till att 
servicehusen värnades som boendeform. Men de kvarvarande lokalerna har stort 
renoveringsbehov och det är hög tid att ta initiativ till framtidens äldreboenden. Det finns ett 
stort intresse från privata aktörer att vara med och utveckla framtidens äldreomsorg, ett 
intresse som inte kan tillgodoses fullt ut inom dagens boendeformer, eftersom det är lämpligt 
att staden reserverar en del av framtidens utbyggnad av vård- och omsorgsboenden för egen 
regi. Vi vill därför införa ett LOV-system för biståndsbedömda trygghetsboenden. Då de 
skärpta riktlinjerna för biståndsbedömning som genomförts inte fått avsedd effekt för platser 
på äldreboende för gruppen 85+, trots att detta var syftet, bör riktlinjerna ses över. 
 
Fler boendealternativ och sociala träffpunkter för äldre 
 
Äldre i hemlöshet är en mycket utsatt grupp. Att den akuta hemlösheten bland äldre minskade 
under föregående mandatperiod är därför glädjande. Men samtidigt märker vi hur det är svårt 
för äldre hemlösa att komma in i långsiktiga boendelösningar. Vi vill därför slopa 
skuldfrihetskravet för förmedling av seniorboende när det gäller äldre i hemlöshet. Men vi vill 
också tydliggöra att hemlöshet måste tillmätas betydelse vid bedömning av omsorgsbehov. 
Idag finns det äldre som hamnar mellan stolarna och som inte klarar av ett seniorboende på 
egen hand men inte bedöms ha tillräckligt omsorgsbehov för ett vård- och omsorgsboende, 
trots ett liv i utsatthet. Inte minst för deras skull måste vi skapa fler boendealternativ mellan 
ordinärt boende och heldygnsomsorg, såsom biståndsbedömda trygghetsboenden. 
 
Alla äldre på vård- och omsorgsboenden ska erbjudas dagliga sociala aktiviteter liksom 
erbjudas dagliga utevistelser. Man ska även kontinuerligt se över hur måltider och 
måltidsmiljö kan förbättras. Maten ska vara god och näringsrik och måltidsupplevelsen 
lustfylld. Den enskilde ska ha möjlighet att påverka vad som serveras. Det ska fortsatt vara 
möjligt att få hjälp med matlagning i hemmet i stället för matlådor. För att måltiden ska få ett 
socialt innehåll ska fler äldre kunna få äta i sällskap med andra, exempelvis på en social 
träffpunkt, i samarbete med föreningslivet eller som en biståndsbedömd insats.  
 
Ofrivillig ensamhet är ett stort hälsoproblem i vårt samhälle, något som blivit än mer tydligt i 
och med pandemin. Många äldre har levt i långvarig isolering. Genom samverkan med 
civilsamhället ska staden arbeta för att bryta social isolering och ge möjlighet för människor 
att träffas. Liberalerna har drivit på för att säkerställa att det i varje stadsdel finns träffpunkter 
och möteslokaler som är öppna även på somrar och storhelger liksom att föreningslivet har 
fått medel för att anordna aktiviteter för äldre på somrarna. Det arbetet måste fortsätta. 
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Trygghet och bemötande 
 
Äldrenämnden ska tillsammans med de lokala brottsförebyggande råden, polisen och 
stadsdelsnämnderna samordna arbetet för att stoppa brott mot äldre. Ett särskilt fokus ska 
läggas på bedrägerier. Nämndens arbete för äldre som utsätts för våld i nära relation ska 
fortgå. Man ska även ha beredskap för att tillgodose olika målgruppers särskilda behov inom 
äldreomsorgen och inom äldreomsorgen ska man som hbtq-person kunna vara sig själv. 
Kunskapen kring hbtq-personers livsvillkor behöver fördjupas till exempel vad gäller 
bemötande. 
 
Digitalisering 
 
Äldrenämnden ska ha en ledande roll i att driva och samordna digitaliserings- och ut- 
vecklingsarbetet inom äldreomsorgen. Inom detta område finns en stor potential att förbättra 
omsorgen och öka tryggheten för den enskilde. Införandet av smarta lås, digitala inköp och 
digital tillsyn ska prioriteras. Digitalisering ska alltid ske med respekt för den enskildes 
integritet och självbestämmande. Välfärdsteknik kan vara ett viktigt komplement i vården och 
omsorgen av äldre. Dessutom behövs personal både i hemtjänsten och på äldreboenden som 
kan stödja äldres IT-användning. 
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2023-01-26 
 
Verksamhetsplan med 
budget 2023 

 
Ärende 7, DNR ALD 
2022/320 
 
Thomas Wihlman (C)  
Malin Frick (C) 
 
 

 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan och budget 2023 
2. Att återkomma med ett förslag till verksamhetsplan och budget utifrån Centerpartiets 

reservation i kommunfullmäktige 
3. Att därutöver anföra följande 

 
Våra partier – Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna – har varit med 
och styrt Stockholm framgångsrikt i tolv av de senaste 16 åren. Vår vision för Stockholm är 
en modern, öppen, trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor. Servicen till stockholmarna är utgångspunkten i stadens 
verksamheter. Målsättningen är att Stockholm ska vara en stad som det är lätt att leva 
i oavsett ålder. Vi vill bygga en stad där människor med olika bakgrund och livssituation möts 
i gemenskap. Tillit skapar trygghet, vilket ska vara vägledande för ett Stockholm man kan bo 
i hela livet. Stadens äldreomsorg ska därför kännetecknas av kvalitet, värdigt bemötande och 
valfrihet, där det egna inflytandet över insatser och valmöjligheter ska stärkas. Rätten att 
bestämma över sin egen vardag gäller alla vuxna människor oavsett ålder. 
  
Den gångna mandatperioden präglades av ett högt reformtempo och det gläder oss att 
vänsterstyret på det stora hela fortsätter på den inslagna vägen. Samtidigt kommer det oroande 
signaler kring valfriheten, där majoriteten väljer att på ideologisk grund återkommunalisera 
även uppskattade och väl fungerande vård- och omsorgsboenden. Detta, tillsammans med att 
icke-valet i hemtjänsten åter blir kommunalt och att 60 % av vård- och omsorgsboendena ska 
kontrolleras av kommunen, pekar mot att äldre i Stockholm snarare än en mångfald av aktörer 
i allt högre grad kommer vara hänvisade till enbart kommunen. Vi tror i stället att valfriheten 
som kommer med en sund konkurrens på en kontrollerad marknad mellan seriösa aktörer 
leder till högre kvalitet för den enskilde. 
 
Centerpartiet har lämnat ett eget förslag till budget för Stockholms stad kommande år. I vår 
budgetreservation i kommunfullmäktige finns bland annat en omfattande satsning på 
ytterstaden, ökade idrottsinvesteringar och en rad konkreta åtgärder för att Stockholm ska visa 
vägen inom miljö- och klimatområdet, inklusive mer resurser till skötsel av parker och 
grönområden och mer svensk mat på tallriken. 
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Vänsterstyrets budget för 2023 präglas som nämnts av ideologiskt motiverade återtaganden av 
uppskattade välfärdsverksamheter till egen regi, ofinansierade satsningar som riskerar att bli 
tomtebloss och en miljöpolitik utan konkreta åtgärder och tillräckligt skarpa målsättningar. 
 
Stockholm ska vara en öppen stad med plats för nya stockholmare. Att människor från olika 
delar av världen ska få bosätta sig i Stockholm är en självklarhet, oavsett om det handlar om 
att fly undan konflikter och förtryck eller att söka lycka, familj och arbete.  
 
Integrationsprojekt som involverar både utrikesfödda och etablerade stockholmare 
 
Stadsdelsnämnderna har genom medborgarkontoren och lokala föreningar ett viktigt ansvar 
för integration men detta har också äldrenämnden. Både civilsamhället och näringslivet har 
under lång tid saknats i Sveriges integrationspolitik. Under den gångna mandatperioden har 
Integrationspakten haft som mål att staden ska samarbeta med föreningar, företag och andra 
som vill bidra till bättre integration. Det är dags att gå längre och ge mer ansvar för 
integrationspolitiken till de som vill och kan vara en brygga in i det svenska samhället. 
Integrationsprojekt ska involvera både utrikesfödda och etablerade stockholmare. Majoriteten 
har pekat ut särskilda satsningar på våra fem minoritetsgrupper (finska, meänkieli, samiska, 
romani och jiddisch). Bland de utrikesfödda och deras anhöriga finns många som är beroende 
av eller påverkas av äldreomsorgen. Men staden bör även uppmärksamma de stora och 
ökande behoven för utrikesfödda från andra länder – personer som talar spanska, arabiska, 
persiska, tigrinja, somaliska osv. I detta sammanhang behövs ett starkt och långsiktigt 
samarbete med civilsamhället. Äldreförvaltningen bör tillsammans med stadsdelarna bedöma 
hur behovet faktiskt ser ut och vilka åtgärder som bör vidtas svarande mot behovet. 
 
Grönområden tillgängliga för äldre och funktionshindrade 
 
Klimatet är en ödesfråga som kräver kraftfulla åtgärder och hållbara reformer. Runt om 
i världen ser vi redan den globala uppvärmningens konsekvenser. Det är helt nödvändigt 
att minska de klimatpåverkande utsläppen. Det kräver att politiken tar modiga beslut, 
prioriterar det som verkligen ger resultat och sätter miljöfrågan högst på agendan. 
Stockholmarna älskar sina grönområden både för rekreation och för motion. Centerpartiet vill 
förena storstadens puls med gröna, rofyllda miljöer. Därför vill vi slå vakt om grönområden 
och den stadsnära naturen. Stockholm ska vara en stad som är ett levande ekosystem. Detta 
innebär också att tillse att grönområden blir tillgängliga för äldre och för personer med 
funktionsnedsättning – detta kan handla om den fysiska planeringen, men också om tydlig 
skyltning, toaletter och möjligheter till vilopauser.   
 
Centerpartiet är ett parti med rötterna i landsbygden så vi vet att stad och land måste gå 
hand i hand. Vi vet att landsbygden mår bra av att städerna växer och att städer mår bra 
om landsbygden får blomstra. De gröna näringarna förser staden med mat, förnybar 
energi och byggnadsmaterial. Centerpartiet kämpar för hållbar mat som är sund och 
säker. Vi vill att Stockholms stad serverar en ökad andel närproducerad och ekologisk 
mat som är fri från skadliga kemikalier och tillsatser på våra skolor och till äldre.  Maten ska 
serveras i en trivsam miljö där även medarbetare är närvarande. 
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Möjlighet till god fysisk och psykisk hälsa 
 
Centerpartiet vill att äldre ska få möjlighet till en så god fysisk och psykisk hälsa så möjligt.  
Livskvaliteten kan öka genom olika aktiviteter, genom en god och näringsriktig kost och 
genom kulturupplevelser av olika slag. För detta finns det mycket stöd i forskningen.  
Därför föreslår vi stöd till idrottsföreningar som genomför riktade aktiviteter mot äldre, vi vill 
satsa på god mat och närproducerat och vi vill ha mer av friskvård på recept. Dessa satsningar 
är positiva i sig men också viktiga inslag i det förebyggande arbetet mot olika former av 
ohälsa, såväl fysisk som psykisk. Dessutom har våra förslag goda bieffekter, de är positiva för 
miljön och innebär att kulturarbetare får större möjligheter att nå ut till en intresserad och 
engagerad publik.  
 
Förebyggande arbete för brott mot äldre 
 
Stadsdelsnämnderna har en central roll i stadens trygghetsarbete och ska prioritera och lokalt 
leda arbetet med att nå målet om att inte ha något särskilt utsatt eller utsatt område inom 
Stockholms stad. Stödinsatser till barn och unga ska komma in direkt när det finns misstanke 
om att de riskerar att hamna i kriminalitet och stöd till föräldrarna ska erbjudas. Det ska finnas 
lokala förebilder och attraktiva alternativ till kriminalitet. En kombination av akuta insatser 
som stoppar det dödliga våldet nu och långsiktiga systemförändrande utvecklingsprocesser är 
avgörande för att få bukt med de problem som finns. Arbetet måste vara uthålligt och sträcka 
sig längre än en mandatperiod. Vi vill i det sammanhanget uppmärksamma de till antalet 
kraftigt ökande bedrägeribrotten mot äldre. Stadsdelsnämnderna kan via sina mötesplatser och 
i kontakterna med civilsamhället och dess organisationer arbeta både förebyggande och med 
stöd i olika former till dem som drabbats.  
 
Rekrytering och kompetens centralt 
 
Rekryterings- och kompetensfrågorna är centrala för hur vi ska klara av den framtida 
äldreomsorgen där antalet äldre ökar kraftigt. Här saknas åtgärder i majoritetens budget. 
Nyckeln till en god äldreomsorg, såväl inom hemtjänsten som på äldreboenden, är 
intresserade, engagerade och kompetenta medarbetare. Centerpartiet menar också att måste 
man börja redan från början, med dem som kan bli de framtida medarbetarna, och väcka 
intresset till exempel när ungdomarna kommer på sommarjobb eller när de kommer på besök 
inom äldreomsorgen. Hos dagens ungdom finns intresse för att arbeta med människor och för 
att arbeta med något som är meningsfullt och till stor nytta för samhället. Det är något vi kan 
erbjuda inom äldreomsorgen.   
 
För att ungdomarna ska bli intresserade av att tänka sig en framtid inom äldreomsorg vill vi 
därför anordna korta utbildningar så att de ska få en insikt i alla de positiva möjligheter och 
värden som finns inom dessa yrken. För att klara kompetensförsörjningen måste arbetet med 
att locka fler till yrket vara en given uppgift för chefer inom omsorgen. Men det är också en 
strategisk fråga för hela staden och inte minst i samarbete mellan äldrenämnden, 
stadsdelsnämnderna och arbetsmarknadsnämnden, som ansvarar för stadens 
yrkesutbildningar. Under förra mandatperioden inledde vi ett arbete för att stärka kunskaperna 
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i svenska språket för befintliga medarbetare inom äldreomsorgen och skapa fler vägar för 
vidareutbildning. Det vore olyckligt om det inte fortsatte och utökades till alla stadsdelar och 
för fler yrkesgrupper. Att ha god tillgång till utbildad personal är en förutsättning för att 
kunna höja statusen på yrket, skapa karriärvägar och behålla personal.  
 
Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för ett Stockholm som håller ihop. Det 
är vår politik som ger de bästa förutsättningarna att göra visionen om det öppna, 
företagsamma, gröna, trygga och innovativa Stockholm till verklighet. 
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Äldrenämnden 
2023-01-31 

Ärende 7 
 
Verksamhetsplan 2023 för 
Äldrenämnden 
 
Dnr ALD 2022/320 
 
Nike Örbrink (KD) 
Hugo Laigar m.fl. (M) 
Rasmus Jonlund (L) 
Thomas Wihlman (C) 
 

Särskilt uttalande 

Våra partier – Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna – har varit med 
och styrt Stockholm framgångsrikt i tolv av de senaste 16 åren. Vår vision för Stockholm är 
en modern, öppen, trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor. Servicen till stockholmarna är utgångspunkten i stadens 
verksamheter. Målsättningen är att Stockholm ska vara en stad som det är lätt att leva 
i oavsett ålder. Vi vill bygga en stad där människor med olika bakgrund och livssituation möts 
i gemenskap. Tillit skapar trygghet, vilket ska vara vägledande för ett Stockholm man kan bo 
i hela livet. Stadens äldreomsorg ska därför kännetecknas av kvalitet, värdigt bemötande och 
valfrihet, där det egna inflytandet över insatser och valmöjligheter ska stärkas. Rätten att 
bestämma över sin egen vardag gäller alla vuxna människor oavsett ålder. 

  
Den gångna mandatperioden präglades av ett högt reformtempo och det gläder oss att 
vänsterstyret på det stora hela fortsätter på den inslagna vägen. Samtidigt kommer det oroande 
signaler kring valfriheten, där majoriteten väljer att på ideologisk grund återkommunalisera 
även uppskattade och väl fungerande vård- och omsorgsboenden. Detta, tillsammans med att 
icke-valet i hemtjänsten åter blir kommunalt och att 60 % av vård- och omsorgsboendena ska 
kontrolleras av kommunen, "pekar åt att äldre i Stockholm snarare än till en mångfald av 
aktörer i allt högre grad kommer vara hänvisade till enbart kommunen. Vi tror i stället att 
valfriheten som kommer med en sund konkurrens på en kontrollerad marknad mellan seriösa 
aktörer leder till högre kvalitet för den enskilde. 
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Äldrenämnden 
Särskilt uttrande 
2023-01-31 
Ärende 7 

 
Verksamhetsplan 2023 för Äldrenämnden 
 
Verksamhetsplanen bygger på den rödgröna majoritetens stadshusbudget. Den innehåller 
en del inriktningar som vi anser är positiva. Men det finns även budgeterade prioriteringar 
som vi inte ställer oss bakom. Om Sverigedemokraternas budgetförslag för 2023 hade gått 
igenom så skulle verksamhetsplanen vara fundamentalt annorlunda. Därmed avser vi att 
avstå från att delta i beslutet. 
 
Liliane Åkerlund (SD) 
 
Åke Nordström (SD) 
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Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 8 
Val av det för socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden gemensamma rådet för 
funktionshindersfrågor 2023  
ALD 2022/380 
 

Beslut  
Socialnämnden, äldrenämnden och överförmyndarnämnden utser 
sex ledamöter till socialnämndens, äldrenämndens och 
överförmyndarnämndens gemensamma råd för 
funktionshinderfrågor för en ny mandatperiod åren 2023-2026. 
  
Ärendet justeras omedelbart.  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige fastställde den 13 juni 2011 instruktion för 
nämndanknutna råd för funktionshinderfrågor, att gälla från och 
med den 1 januari 2012 (Kfs 2012:2). Funktionshinderrådet ska 
enligt instruktionen bestå av sju ledamöter, och nomineringar till 
rådet samordnas av Funktionsrätt Stockholm stad i Stockholm i 
samverkan med handikappföreningarna inom och utanför 
Funktionsrätt Stockholms stad.  
  
Funktionsrätt Stockholm stad har i skrivelse från den 14 december 
2022 översänt nominering av sju ledamöter till nämndernas 
gemensamma råd för ny mandatperioden 2023-2026.  
  
Följande ledamöter har nominerats av Funktionsrätt Stockholm stad 
som representerar verksamma i Stockholm handikappföreningar till 
socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndarnämndens 
gemensamma råd för funktionshinderfrågor: 
  
Nils Duwähl DHR Stockholm (Delaktighet, Handlingskraft, 
Rörelsefrihet – Stockholmsavdelningen) 
  
Niklas Bjurström Funktionsrätt Stockholm stad/Epilepsiföreningen i 
Stor-Stockholm  
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Lena Huss Funktionsrätt Stockholm stad/ÅSS (Ångestföreningen i 
Stockholm) 
  
Torbjörn Dacke Funktionsrätt Stockholm stad/FUB Stockholm (För 
barn, unga och vuxna med utvecklingsstörning) 
  
Gunilla Antemar Funktionsrätt Stockholm stad/Neuro Stockholm 
  
Elsa Brunemalm Funktionsrätt Stockholm stad/SDF (Stockholms 
Dövas Förening) 
  
Gunnar Sandström SRF (Synskadades Riksförbund Stockholms  
stad) 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2022/380-1 Tjänsteutlåtande Val av det gemensamma 
rådet för funktionshinderfrågor 2023-2026 

 ALD 2022/380-1.1 Bilaga Nomineringar till nämndernas 
funktionshindersråd 2023-2026 
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§ 9 
Ärendet utgår.  
ALD 2023/12 
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2023-01-31 

§ 10 
Remiss av Epidemi- och pandemiplan, Region Stockholm  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2022/1284  
ALD 2022/364 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag 
 

Sammanfattning av ärendet  

Epidemi- och pandemiplanen är framtagen av Smittskydd 
Stockholm i samarbete med aktörer inom Region Stockholm. 
Planen innehåller bland annat beskrivningar avseende planering för 
vaccination, smittspårning, provtagning, diagnostik, kommunikation 
och psykologiskt stöd under en pandemi. 

  
Smittskyddsläkaren har identifierat flera sakområden som behöver 
förtydligas eller ändras i den nya planen. Detta gäller bland annat 
smittförebyggande åtgärder inom vård och omsorg. 

  

I Region Stockholm finns Vårdhygien Stockholm tillgänglig som 
vårdhygienisk expertis för verksamheter som har avtal. 
Förvaltningen ser också behov av att verksamheter som hemtjänst, 
socialpsykiatri och LSS-boende får möjlighet att teckna avtal med 
Vårdhygien Stockholm. Dessa verksamheter behöver ha 
möjligheten att få stöd i sitt grundläggande smittförebyggande 
arbete för att upprätthålla en god hygienisk standard. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2022/364-3 Tjänsteutlåtande Remiss av Epidemi-och 
pandemiplan HSN2022-1189 

 ALD 2022/364-3.1 10. Bilaga Epidemi- och pandemiplan 
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2023-01-31 

§ 11 
Remiss av revisionsrapport nr 5/2022 - Förutsättningar 
för en äldreomsorg med hög kvalitet  
ALD 2022/349 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen och överlämnar det till revisionskontoret. 

  

Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

  

Särskilt uttalande 

Nike Örbrink (KD), Hugo Laigar (M), Anette Hellström (M), 
Rasmus Jonlund (L) och Thomas Wihlman (C) lämnar ett särskilt 
uttalande från Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och 
Centerpartiet. 
 
Thomas Wihlman (C) lämnar ett särskilt uttalande från 
Centerpartiet. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnderna som ingår i granskningen arbetar i enlighet 
med stadens kompetensförsörjningsprocess och åtgärder har 
vidtagits för att minska antalet medarbetare per chef. I arbetet med 
att minska andelen timanställda har stadsdelsnämnderna kommit 
olika långt. Utvecklingsområden finns gällande utformningen av 
aktiviteter i kompetensförsörjningsplanerna och uppföljning av 
dessa. 

  

Revisionskontoret anser att kommunstyrelsen och äldrenämnden 
behöver fortsätta att utveckla och intensifiera arbetet med 
kompetensförsörjning. Stadsdelsnämnderna som deltog i 
uppföljningen fick rekommendationer att utveckla arbetet med 
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2023-01-31 

kompetensförsörjningsplanerna och uppföljningen av dem. 
Stadsdelsnämnderna fick också i uppdrag att arbeta för att minska 
antalet timanställda inom äldreomsorgen. 

  

Äldreförvaltningen har observerat samma delar som belyses av 
revisionskontoret och ser positivt på de åtgärder som föreslås i 
revisionsrapporten. 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2022/349-2 Tjänsteutlåtande Remiss av 
revisionsrapport Förutsättningar för en äldreomsorg med hög 
kvalitet 

 ALD 2022/349-2.1 11. Bilaga revisionsrapport nr 5 2022 
forutsattningar for en aldreomsorg med hog kvalitet 
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Äldrenämnden 
2023-01-31 

Ärende 11 
 
PM: Revisionsrapport nr 5/2022 
Förutsättningar för en 
äldreomsorg med hög kvalitet 
 
Dnr ALD 2022/349 
 
Nike Örbrink (KD) 
Hugo Laigar m.fl. (M) 
Rasmus Jonlund (L) 
Thomas Wihlman (C) 
 

Särskilt uttalande 
 
Vi välkomnar denna revisionsrapport, vilken är ett kvitto på det goda arbete som den grönblå 
majoriteten och det tidigare äldreborgarrådet gjorde för Stockholms äldreomsorg. 
Stadsrevisionen har granskat stadens styrning och åtgärder för att säkerställa 
kompetensförsörjning, ett närvarande ledarskap och bemanning inom äldreomsorgens vård- 
och omsorgsboenden. I granskningen framkommer att revisionen som helhet är tillfreds med 
stadens arbete på området. De framhäver det strategiska styrdokument, Färdplan för 
äldreomsorgens utveckling, som vi tog fram under den förra majoriteten, och vars syfte var att 
samla det långsiktiga arbetet inom ett antal områden, där kompetensförsörjningen var ett.  
 
I granskningen lyfter revisionen också arbetet med att minska antalet medarbetare per chef. Vi 
införde ett nyckeltal för att bilda oss en uppfattning om det och ville långsiktigt minska 
gruppstorlekarna till en mer hållbar nivå. Ett annat område som framhävs är minskningen av 
antalet timanställda. Mellan april 2018 och april 2022 sänkte vi – trots pandemi och utan 
höjda skatter – andelen timanställda från 28,1 till 25,9 och i flera stadsdelar långt mer än så. 
Det innebär inte att det inte finns mer att göra och revisionen kommer också med 
rekommendationer som vi delar. Men revisionsrapporten är likväl ett kvitto på att den grönblå 
majoriteten gjorde ett bra arbete inom området som rapporten avser. 
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Remiss revisionsrapport 
”Förutsättningar 
för en äldreomsorg med hög 
kvalitet”. 

 
Ärende 11 
 
Thomas Wihlman (C) 

 
 
Särskilt uttalande  
 
 
Rekryterings- och kompetensfrågorna är centrala för hur vi ska klara av den framtida 
äldreomsorgen där antalet äldre ökar kraftigt, men i vänsterstyrets budget lyser insikterna 
kring kompetensbristen med sin frånvaro. Visst ska fler utbildas och arbetsförhållandena inom 
verksamheterna stärkas, men insikt i det stadsövergripande arbetet som krävs och orsakerna 
till att få väljer att utbilda sig har rensats bort från den budget som den grönblå majoriteten la 
för 2022. 
 
Nyckeln till en god äldreomsorg, såväl inom hemtjänsten som på äldreboenden, är 
intresserade, engagerade och kompetenta medarbetare. Centerpartiet menar också att måste 
man börja redan från början, med dem som kan bli de framtida medarbetarna, och väcka 
intresset till exempel när ungdomarna kommer på sommarjobb eller när de kommer på besök 
inom äldreomsorgen. Hos dagens ungdom finns intresse för att arbeta med människor och för 
att arbeta med något som är meningsfullt och till stor nytta för samhället. Det är något vi kan 
erbjuda inom äldreomsorgen. För att ungdomar ska bli intresserade av att tänka sig en framtid 
inom äldreomsorg vill vi därför anordna korta utbildningar så att de ska få en insikt i alla de 
positiva möjligheter och värden som finns inom dessa yrken.  
 
För att klara kompetensförsörjningen måste arbetet med att locka fler till yrket vara en given 
uppgift för chefer inom omsorgen. Men det är också en strategisk fråga för hela staden och 
inte minst i samarbete mellan äldrenämnden, stadsdelsnämnderna och 
arbetsmarknadsnämnden, som ansvarar för stadens yrkesutbildningar. Under förra 
mandatperioden inledde vi ett arbete för att stärka kunskaperna i svenska språket för befintliga 
medarbetare inom äldreomsorgen och skapa fler vägar för vidareutbildning. Genom ökade 
karriärmöjligheter och att säkerställa att samtliga medarbetare har tillräcklig kompetens ökar 
också attraktiviteten för fler att söka sig till dessa yrken. Det vore olyckligt om det lyckade 
arbetet vi satte i gång inte fortsatte och utökades till alla stadsdelar och för fler yrkesgrupper. 
Att ha god tillgång till utbildad personal är en förutsättning för att kunna höja statusen på 
yrket, skapa karriärvägar och behålla personal. 
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§ 12 
Remiss av Promemorian - Krav på folkhögskolorna när 
undersköterska blir en skyddad yrkestitel  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen dnr KS 2022/1336  
ALD 2022/378 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen och överlämnar det kommunstyrelsen. 

  

Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

  
Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skälet till förslaget om att ändra förordningen (2015:218) om 
statsbidrag till folkbildningen är att regleringen om skyddad 
yrkestitel för undersköterskor träder i kraft den 1 juli 2023.  

  

Den som vill kunna använda titeln undersköterska kommer, inom en 
övergångsperiod på tio år, behöva ansöka om ett bevis utfärdat av 
Socialstyrelsen för att få använda titeln. Detta gäller för 
undersköterskor i yrkesverksamhet på hälso- och sjukvårdens 
område och i verksamhet enligt socialtjänstlagen (2001:453) och 
lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade.  

  

I dag är inte undersköterskeutbildningen reglerad på 
folkhögskolorna och det är inte alla utbildningar som motsvarar 
skolverkets yrkespaket till undersköterska och som därför inte når 
upp till den kompetens som Socialstyrelsen kräver för att man ska 
kunna ansöka om skyddad yrkestitel. Genom att villkora 
statsbidraget för folkhögskolor som vill anordna utbildning till 
undersköterska vill man säkerställa att även utbildningar inom 
denna utbildningsform lever upp till kraven för skyddad yrkestitel.  
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Handlingar i ärendet 

 ALD 2022/378-3 Tjänsteutlåtande Remiss om krav på 
folkhögskolorna när undersköterska blir en skyddad 
yrkestitel 

 ALD 2022/378-3.1 Bilaga Remiss om krav på 
folkhögskolorna när undersköterska blir en skyddad 
yrkestitel 
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§ 13 
Remiss av Centralupphandling av vård- och 
omsorgsboenden  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2022/1439 om 
förnyad upphandling av driften av Linnégårdens vård- och 
omsorgsboende.  
ALD 2022/381 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen om förnyad upphandling av driften av Linnégårdens 
vård- och omsorgsboende och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

  

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt det gemensamma 
förslaget från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet 
 
Nike Örbrink (KD) föreslår att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar i enlighet med det gemensamma förslaget från 
Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad införde ett valfrihetssystem för vård- och 
omsorgsboenden den 1 juli 2008. Kommunfullmäktige beslutade i 
samband med det att driften av vård- och omsorgsboenden, i 
förekommande fall, ska upphandlas genom centrala 
entreprenadupphandlingar. Beslut om vilka vård- och 
omsorgsboenden som ska ingå i en central entreprenadupphandling 
fattas av kommunfullmäktige. 

  

Remissen innehåller stadsledningskontorets förslag att driften av 
Linnégårdens vård- och omsorgsboende ska ingå i den kommande 
centrala entreprenadupphandlingen 2024, vilken ska genomföras 
under 2023, samt principer för genomförande av upphandlingen och 
avtalens förvaltande. 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

  

Gällande förslaget om förnyad upphandling av driften av 
Linnégården, har äldreförvaltningen varit i kontakt med Micasa 
Fastigheter för att ta del av deras bedömning av fastighetens status. 
Micasa har informerat äldreförvaltningen om att fastigheten är i 
behov av stamrenovering under eventuell kommande avtalsperiod, 
vilket kommer att kräva en evakuering. Även om tidsplanen för 
genomförandet av stamrenoveringen ännu inte är fastställd, har 
Micasa meddelat att detta troligen behöver ske cirka år 2029/2030. 

  

Med anledning av dessa uppgifter anser äldreförvaltningen att det är 
problematiskt med en förnyad upphandling av driften av 
Linnégården. 

  

I det remitterade ärendet föreslås också att ansvaret för 
genomförande av centrala upphandlingar av driften av vård- och 
omsorgsboenden enligt lag om offentlig upphandling (LOU) 
överförs från kommunstyrelsen till äldrenämnden från och med 1 
januari 2023. Detta omfattar även ansvaret för befintliga och 
kommande avtal avseende entreprenaddrift av vård- och 
omsorgsboenden.  

  

Med anledning av detta presenterar äldreförvaltningen, senare under 
våren i ett separat ärende till äldrenämnden förslag till ändrad 
delegationsordning. 
  

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2022/381-2 Tjänsteutlåtande Remissvar - 
Centralupphandling av vård- och omsorgsboenden 

 ALD 2022/381-2.1 Bilaga 1 Kommunstyrelsens 
Tjänsteutlåtande 
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2023-01-31 
 
Remiss av Centralupphandling av vård- 
och omsorgsboende 2024 samt 
äldrenämndens genomförande av 
centrala entreprenadupphandlingar 
 
Dnr xxx 
 
Äldrenämnden ärende 13 
 
Robert Mjörnberg m.fl. (V) 
Johan Heinonen m.fl. (S) 
Vivianne Gunnarsson (MP) 
 
 

 
 
 
Förslag till beslut 
 

1. Äldrenämnden godkänner delvis förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen och 

överlämnar det till kommunstyrelsen 

2. Äldrenämnden anför därutöver följande: 

 

I samband med remissvaret har det framkommit ny information från Micasa gällande behov av 

stamrenoveringar i fastigheten där Linnegårdens vård- och omsorgsboende är beläget. Micasa har dock 

inte fattat något definitivt beslut om när renoveringen skulle påbörjas men uppger år 2029/2030. 

Hyreskontraktet mellan Östermalms stadsdelsnämnd och Micasa löper till år 2039 och det är därför 

viktigt att Micasa gör en definitiv bedömning. Utifrån dessa uppgifter anser vi att en rimlig lösning är 

att se över upphandlingsperioden av driften av Linnégården så att den anpassas till stamrenoveringen. 
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Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 14 
Inrättande av stipendium för uppsats om äldreomsorgens 
utveckling  
ALD 2022/324 
 

Beslut  
Stockholms stad inrättar ett årligt stipendium för studenter.  

  

Stipendiet om 50 000 kronor delas ut av äldreförvaltningen efter 
samråd med utsedd jury. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad behöver säkerställa framtidens 
kompetensförsörjning av legitimerad personal. I arbetet med detta 
har ett förslag att inrätta ett stipendium för studenter, som skriver 
om utveckling av äldreomsorgen i examensarbetet, tagits fram. 

  

De som har möjlighet att söka stipendiet om 50 000 kronor är 
studenter vid Karolinska Institutet, Sophiahemmets högskola, Marie 
Cederschiölds högskola och Röda Korsets högskola. Studenterna 
ansöker med en godkänd C eller D-uppsats.  

  

Uppsatserna ska handla om ett av de utvecklingsområden som 
staden och Karolinska Institutet har identifierat tillsammans i 
samverkansöverenskommelsen. Områdena är:  God och jämlik 
hälsa, hälsosamt åldrande och aktiv livsstil. 

  

Stipendiet delas ut en gång per år och bidragen bedöms av en jury 
bestående av representanter från lärosätena, avdelningschefer och 
enhetschefer inom stadens äldreomsorg, Stiftelsen Äldrecentrums 
direktör och äldreförvaltningens direktör.  Juryn bedömer i vilken 
mån uppsatsen kan leda till direkt verksamhetsnytta, om den ger 
nya perspektiv, är innovativ, förankrad i litteratur och forskning och 
om den är eller bidrar till tvärvetenskaplighet. 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2022/324-2 Tjänsteutlåtande Stipendium för uppsats 
om äldreomsorgen 
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Äldrenämnden 31 januari 2023 
 
Ärende 14 
 
Stipendium för uppsats om 
äldreomsorgen 
 
Dnr: ALD 2022/324 
 
Hugo Laigar m.fl. (M) 

 
 
Särskilt uttalande 
 
Vi välkomnar att ett nära samarbete med akademi men vill poängtera den bredare frågan om 
långsiktig kompetensförsörjning inom äldreomsorgen som kräver vidare politiska ambitioner. 
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2023-01-31 

§ 15 
Fördelning av medel för sociala besök på vård- och 
omsorgsboenden 2023  
ALD 2022/314 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens förslag till fördelning 
av medel för sociala besök på vård- och omsorgsboenden och 
servicehus. 
  
Jäv 
Johan Heinonen (S) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet. 
  
Särskilt uttalande 

Hugo Laigar (M) och Anette Hellström (M) lämnar ett särskilt 
uttalande från Moderaterna. 

  
Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag 
  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Under 2022 skedde en utveckling av det sociala innehållet i 
äldreomsorgen och det blev möjligt för vård- och omsorgsboenden 
samt servicehus att få besök av både ungdomar och seniorer.  
  
För 2023 har äldreförvaltningen tagit emot 77 ansökningar om 
medel för ungdomsbesök respektive 70 ansökningar för 
seniorbesök. 67 enheter som har ansökt om både ungdomsbesök och 
seniorbesök.  
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2022/314-82 Tjänsteutlåtande Fördelning av medel 
sociala besök på vård- och omsorgsboenden 2023 

 ALD 2022/314-82.1 15. Bilaga 1. Fördelning av medel för 
ungdomsbesök 2023 

 ALD 2022/314-82.2 15. Bilaga 2. Fördelning av medel för 
seniorbesök 2023 
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2023-01-31 
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Äldrenämnden 31 januari 2023 
 
Ärende 15 
 
Fördelning av medel för sociala besök 
på vård och omsorgsboende och 
servicehus 2023 
 
Dnr: ALD 2022/352 
 
Hugo Laigar m.fl. (M) 

 
 
Särskilt uttalande 
 
Vi ifrågasätter och manar de styrande till att prioritera denna viktiga fråga. Ofrivillig 
ensamhet oavsett ålder och speciellt som äldre är förödande.  
 
Som Moderater vill vi poängtera vikten av att ta tag i detta när intresset och behovet 
uppenbart är stort.  
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2023-01-31 

§ 16 
Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 
2023  
ALD 2023/14 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Kommunstyrelsens pensionärsråd den 25 januari 
anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/14-1 Protokoll nr 1 KPR 2023-01-24 
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2023-01-31 

§ 17 
Protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden råd för 
funktionshinderfrågor 2023  
ALD 2023/15 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från det för socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden gemensamma rådet för 
funktionshindersfrågor den 19 januari 2023 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/15-1 FH-rådets protokoll 19 januari 2023 
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Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 18 
Anmälan av beslut fattade enligt delegation december 
2022  
ALD 2022/21 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inga beslut fattade på delegation fanns att anmäla. 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2023 
 

2023-01-31 

§ 19 
Övriga frågor  
Linnéa Joandi (MP) lyfte en fråga om ledamöternas placering 
vid sammanträdet. 
Rasmus Jonlund (L) lyfte en fråga om plats för 
äldrenämndens framtida sammanträden. 
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